
 

Beschouwingen bij de Begroting 2018  - 1/5 - 

 

 

Beschouwingen bij de  

Begroting 2018 

 

 

Voorzitter, 

 

Voordat ik met de beschouwing begin wil de CDA-fractie de ambtenaren bedanken voor het vele werk 

dat ze hebben verricht. Er zijn veel technische vragen gesteld en beantwoord. Niet allemaal naar 

tevredenheid maar daar komen we in deze beschouwing op terug. 

 

Voorzitter,  

 

Tijdens de beschouwing van de perspectiefnota, hebben wij 3 thema’s benoemd, die voor ons, het 

CDA, belangrijk zijn.  

 

Nog even onze 3 thema’s op een rij: 

 

1. Ieder mens telt mee 

2. We laten onze leefomgeving goed en liefst beter na aan onze kinderen 

3. En natuurlijk met een gezonde financiële basis. 

 

Kortom “Een gemeente die we door willen geven”  

 

 

 

 

 

(sheet) 

 

 

 

 

 

 

Opnieuw hier de fiets, maar nu met de gedachte dat deze fietst richting het eind van deze 

raadsperiode. Begin volgend jaar zijn de raadsverkiezingen met daaropvolgend weer een nieuwe 

Raad. Wij gaan voor een Gemeente die we kunnen doorgeven voor de langere termijn, voor onze 

kinderen, maar ook voor de wat kortere termijn aan de nieuwe Raad. Zodat ook zij door onze 

Gemeente kunnen fietsen, op een gezonde financiële basis met ruimte om keuzes te maken. 

Veel van onze inbreng bij de perspectiefnota lezen we terug in de begroting. Een aantal voor ons 

belangrijke elementen echter niet. Hier vragen wij tijdens deze beschouwing opnieuw aandacht voor. 
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 “Ieder mens telt mee” 

 

 

Afgelopen raadsperiode hebben wij diverse keren aandacht gevraagd voor armoedebeleid in zijn 

geheel maar met name voor de kinderen. Een op de tien huishoudens heeft problematische schulden, 

daar mogen vooral de kinderen niet de dupe van worden. Wij kijken dan ook uit naar het nieuwe 

minimabeleid en het beleidsplan “0-18 Iedereen doet mee”. De CDA-fractie wil wel antwoord op de 

vraag, welke aandacht in deze plannen is besteed aan specifieke doelgroepen, bijvoorbeeld agrariërs. 

[#1] 

 

In het verlengde hiervan ligt de toename van het beschermingsbewind, een landelijk probleem, zo 

lezen wij. In Dalfsen zijn hierdoor de kosten ook fors gestegen. Vrij recent is er een rapport naar de 

kamer gestuurd met daarin belangrijke conclusies. Een van de conclusies betreft de doorstroming, kan 

het college aangeven of dit ook voor Dalfsen van toepassing is. [#2] En zo ja welke actie gaat het 

college nemen om deze doorstroming te bevorderen? [#3] Recent in de Stentor een mooi voorbeeld 

van hoe de Gemeenten Hardenberg en Alphen aan de Rijn “schuldenstress” te lijf gaan. Ons advies ga 

eens buurten? Wij horen graag de ervaringen? Of dit voor Dalfsen opgepakt kan worden? En 

wanneer? [#4] 

 

We staan nu voor de periode van de transitie naar de transformatie binnen het sociaal domein. Om de 

zorg betaalbaar te houden worden er nieuwe afspraken gemaakt en nieuwe initiatieven ontplooid. Dit 

alles met als doel om, waar mogelijk, preventief of vroegtijdig te zoeken naar passende oplossingen, 

zodat duurdere of langere ondersteuning en/of zorg voorkomen kan worden. We lezen in de begroting 

veel initiatieven om deze ambitie te realiseren, deze ondersteunen we van harte. Echter bij de 

Jeugdzorg vinden wij deze nog steeds summier, hier wordt gesproken over implementeren en 

ontwikkelen van het nieuwe inkoopmodel. We begrijpen dat dit bijdraagt, maar krijgen we hiermee 

voldoende grip op dit dossier [#5] Het welzijnswerk kan hier een grote rol in spelen. Zij moeten dan 

ook maximaal gefaciliteerd worden, door aan de voorkant op het gebied van preventie en vroegtijdige 

signalering te kunnen acteren. Kan het colleges aangeven wat met de genoemde subsidies gedaan 

kan worden en hoe dit de preventie en vroeg-signalering kan stimuleren.  [#6] 
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“We laten onze leefomgeving goed en liefst beter na aan onze kinderen” 

 

 

Tijdens de bespreking van de perspectiefnota hebben wij aandacht gevraagd voor investeren in 

duurzaamheid zodat we onze groene omgeving kunnen behouden voor de toekomst. 

Inmiddels ligt er een uitvoeringsplan duurzaamheid, maar zoals tijdens de bespreking al verwoord 

waren wij voorzichtig optimistisch. Dit is een begin maar er moet nog veel meer gebeuren. We missen 

nog steeds de totaalvisie, waar willen we naar toe en wat is daarvoor nodig. [#7]. Wat wordt gedaan 

met de door de Raadsfracties voorgestelde verbeteringen? [#8]. Dat de samenwerking met de 

duurzame dorpen doorlopend en actief wordt gezocht is voor ons een uitgangspunt. Het moge 

duidelijk zijn dat wij daarom ook niet instemmen met de door het college voorgestelde ambitie-

bijstelling. De CDA-fractie kiest voor een duurzame wereld, die we door kunnen geven aan onze 

kinderen.  

Om onze leefomgeving leefbaar te houden zijn we onder andere afhankelijk van mobiliteit. Met de 

dreigende afname van het openbaar vervoer, vooral van en naar onze kleine kernen, wordt de 

belasting van het fietswegennet almaar groter. De CDA-fractie mist de plannen van het college voor 

de zogenoemde “fietssnelwegen” [#9] richting de steden/dorpen waar onze jongeren onderwijs 

volgen en voor het woon-werk verkeer waar zichtbaar steeds meer gebruik gemaakt wordt van de 

elektrische fiets. Bijvoorbeeld langs het kanaal richting Zwolle. De CDA-fractie is van mening dat we 

deze ontwikkeling op gebied van gezondheid en milieu maximaal moeten ondersteunen. 

Naast mobiliteit moet er ook een goed ondernemersklimaat zijn en moeten in ieder geval bestaande 

bedrijven binnen de Gemeente Dalfsen ruimte krijgen om te ondernemen. Het is dan ook zorgelijk dat 

er in Lemelerveld, geen nieuwe industriegrond beschikbaar is. Wij lezen dat het college dit onderkent. 

Kan het college ons meenemen in de te nemen stappen en wat wordt er verstaan onder participeren? 

[#10] 

 

Ondernemers dragen bij aan de leefbaarheid in de kernen, zij zorgen voor werkgelegenheid, zij 

nemen diensten af en ondersteunen de lokale initiatieven en verenigingen. Dit is belangrijk om het 

verenigingsleven in stand te houden. Mede omdat de Gemeente de afgelopen jaren flink gesneden 

heeft in de subsidies. Deze bezuinigingen zouden opnieuw tegen het licht worden gehouden. We lezen 

hierover niets terug in de begroting, heeft het college nog ruimte gereserveerd om verenigingen te 

ondersteunen mocht dit nodig zijn? [#11] 
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“En natuurlijk met een gezond financiële basis” 

 

 

Er is afgelopen jaren veel geïnvesteerd in de kernen. De ontwikkelingen met 

betrekking tot het Kulturhus de Spil en de centrumvisie Dorp Dalfsen zijn nog in 

volle gang. Het is nu onze taak om al deze voorzieningen te onderhouden en maximaal te benutten 

voor en met onze inwoners. Wij vinden het dan ook bijzonder dat we in de begroting een afschrijving 

teruglezen voor de Chichorei fabriek ten laste van de reserve. Kan het college toelichten hoe de 

afschrijving van de overige panden in eigendom van de Gemeente wordt geregeld? [#12] Zodat er te 

zijner tijd voldoende middelen zijn voor vervanging en onderhoud? [#13] 

 

In de begroting worden nog enkele PM-posten genoemd, bijvoorbeeld bij de zojuist genoemde Spil en 

Centrumvisie. Graag horen we van het college in hoofdlijnen om welke bedragen het gaat, zodat we 

hier rekening mee kunnen houden in onze afwegingen om meer of minder te bezuinigen, ambities te 

faseren of voorlopig te laten varen [#14]. Als we gedurende het kalenderjaar geld beschikbaar stellen, 

missen we deze integrale (totale) afweging zoals die nu wel voor ons ligt. Ons bekruipt het gevoel dat 

in zulke gevallen makkelijker uit de algemene middelen wordt geput. 

 

Dit jaar hebben we te maken met een bijzondere begroting, er zijn wensen van de raad, maar onze 

middelen laten deze niet allemaal toe, dus er moeten keuzes gemaakt worden. 

Zoals al aangegeven zullen wij niet instemmen met het voorstel van het college tot het bijstellen van 

de ambitie op duurzaamheid. [#] Wij stellen voor om voor het jaar 2018 75.000 euro beschikbaar te 

stellen, omdat er voor de komende periode al zaken zijn voorbereid en voor de daaropvolgende jaren 

100.000,-.  

 We begrijpen dat hier middelen tegenover moeten staan.  

De CDA-fractie is van mening dat we deze middelen kunnen besparen, met een kleine afwaardering 

van het onderhoud van de openbare ruimte [#]. En dan met name in de woongebieden, hier kunnen 

we namelijk de inzet van onze burgers vragen om nets iets meer te doen dan hun eigen tuin. Wij 

vragen het college om hier burgerparticipatie toe te passen [#15]. De inzet van burgerparticipatie in 

de openbare ruimte hoeft niet te betekenen dat de gemeente het over de schutting gooit en dit leidt 

tot "een vermindering van de kwaliteit van de openbare ruimte". Sterker nog, als je op een goede 

manier de burgers erbij betrekt, is de kans groot dat het beter wordt! Sámen de schouders eronder. 

Het onderhoud op beeldbepalende publieke locaties, zoals toegangswegen, winkelgebieden en 

sportparken moet op een hoog niveau blijven.  

Komende periode hebben we dan de ruimte om in overleg te gaan met de recreatieve sector om te 

zoeken naar mogelijkheden om de sector verder te versterken. Een investering op duurzaamheid kan 

zorgen voor een lastenverlaging. Zodat een verhoging van de toeristenbelasting acceptabel is. [#] Op 

deze manier krijgt de toerist in Dalfsen waar voor zijn geld, een “duurzame en groene” Gemeente in 

vergelijk met de overige dorpen binnen het Vechtdal. 

Mocht er dan nog een tekort zijn, dan vragen wij het college om te bezien [#16], welke onderdelen 

wij binnen het communicatiebeleid kunnen laten vervallen. [#]  
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Voorzitter, ik kom tot een afronding. De CDA-fractie is zeker trots op onze 

gemeente. Met de nog komende ontwikkelingen en de aanscherpingen die wij 

genoemd hebben kunnen we onze Gemeente prima nalaten aan onze kinderen. 

 

 

 

CDA-fractie Dalfsen 

Roel Kouwen, Arie Koetsier, Theo Logtenberg, Janine Schiphorst, Wim Massier en Betsy Ramerman 

 

 

Vragen buiten de beschouwing, maar waar we wel antwoord van het college op 

verwachten 

 

Communicatie: 

Rond de invoering van de Omgevingswet vraagt het CDA aandacht voor eenvoud en transparantie 

voor de doorsnee inwoner. Het wordt toch geen digitaal oerwoud? [#17] 

 

Inkomsten genereren: 

Bij de perspectiefnota hebben wij onze zorgen uitgesproken over het opdrogen van onze inkomsten. 

We hebben toen gevraagd na te denken over alternatieven. Heeft het college al concrete 

alternatieven? [#18] 

 

Kunsten op straat: 

Wij stemmen in met dit budget, met de voorwaarde dat deze subsidie jaarlijks rouleert over de 

kernen. Kan het college dit bevestigen? [#19] 

 

 


